
Protokół z posiedzenia 

VIII sesji zwyczajnej  

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

z dnia 27 czerwca 2019 roku 

1. Otwarcie obrad. 

 VIII sesja Rady Powiatu w Legionowie odbyła się 27 czerwca 2019 r. w siedzibie 

Starostwa Powiatowego w Legionowie.  

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 i zakończono o godzinie 14.10 tego samego dnia. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Leszek Smuniewski witając 

radnych, gości oraz pozostałych uczestników obrad. 

W obradach wzięło udział 23 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych, Przewodniczący stwierdził wymagane kworum. 

 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15 

ust. 1 a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu 

Legionowskiego są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest przed 

wejściem do Sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest związana z 

wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo aby ich wypowiedzi lub 

wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali obrad”. 

2. Rozdanie nagród laureatom konkursu ekologicznego "Myśl globalnie działaj 

lokalnie/ segregujesz - zyskujesz". 

Pan Hubert Macioch, Kierownik Referatu Zarządzania Środowiskiem  Starostwa 

Powiatowego w Legionowie poinformował, że konkurs „Myśl globalnie, działaj 

lokalnie/segregujesz-zyskujesz” skierowany był do placówek oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Powiat Legionowski. Celem konkursu było podnoszenie 

świadomości ekologicznej w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi, 

kształtowanie właściwych postaw ekologicznych oraz promowanie i utrwalanie nawyku 

selektywnego zbierania odpadów. Konkurs trwał od października 2018 r. do kwietnia 2019 

roku i polegał na zebraniu jak największych ilości segregowanych odpadów podzielonych 

na trzy frakcje: makulatura (2389 kg), zużyte baterie (około 99 kg), plastikowe nakrętki 

(około 197 kg). 

Nagrody laureatom wręczyli Przewodniczący Rady Powiatu Leszek Smuniewski i Starosta 

Legionowski Robert Wróbel. 

I kategoria – „najlepsza placówka oświatowa”. 

Nagrodzone zostały trzy najlepsze placówki oświatowe, które w przeliczeniu na jednego 

ucznia zebrały największą ilość segregowanych odpadów podzielonych na trzy frakcje: 

makulatura, baterie, plastikowe nakrętki. 

1 miejsce Powiatowy Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych im. Włodzimierza Wolskiego 

w Serocku (1331 kg makulatury, 15 kg zużytych baterii, 48 kg plastikowych nakrętek). 

Nagrodę odebrała Dyrektorka szkoły Maria Leszczyńska. 

2 miejsce Szkoła Podstawowa w Powiatowym Zespole Szkół i Placówek Specjalnych w 

Legionowie (389 kg makulatury, 28 kg baterii, 42 kg plastikowych nakrętek). Nagrodę 

odebrała Dyrektorka szkoły Ewa Lewicka. 



3 miejsce Powiatowy Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jerzego Siwińskiego w 

Legionowie (626 kg makulatury, 29 kg baterii, 60 kg plastikowych nakrętek). Nagrodę 

odebrała Dyrektorka szkoły Katarzyna Jóźwik-Kaliszewska. 

II kategoria – „najlepszy uczeń”. 

Nagrodzeni zostali trzej uczniowie, którzy zebrali największą ilość segregowanych 

odpadów podzielonych na trzy frakcje: makulatura, baterie, plastikowe nakrętki. 

1 miejsce Olga Trejber z PZSP im. Włodzimierza Wolskiego w Serocku (461 kg 

makulatury, 15 kg baterii, 27 kg plastikowych nakrętek). 

2 miejsce – Dominik Głowacki z PZSP im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie (506 kg 

makulatury, 24 kg baterii, 1 kg plastikowych nakrętek). 

3 miejsce – Oliwia Chmielewska ze Szkoły Podstawowej w PZSiPS w Legionowie (251 kg 

makulatury, 25 kg baterii, 13 kg plastikowych nakrętek). 

3 Miejsce ex aequo – Katarzyna Orlof z PZSO im. Marii Konopnickiej w Legionowie (44 kg 

makulatury, 32 kg baterii, 46 kg plastikowych nakrętek). 

III kategoria – „najlepszy opiekun”: 

Nagrodzeni zostali trzej opiekunowie – którzy swoim zaangażowaniem i koordynacją 

działań sprawili, że w przeliczeniu na klasę uczniowie zebrali największą ilość 

segregowanych odpadów podzielonych na trzy frakcje: makulatura, baterie, plastikowe 

nakrętki. 

1 miejsce – Pan Bartosz Lipko z PZSP im. Włodzimierza Wolskiego w Serocku. 

Uczniowie zebrali – 690 kg makulatury, 15 kg baterii, 27 kg plastikowych nakrętek.   

2 miejsce – Pani Anna Borkowska z PZSP im. Jerzego Siwińskiego w Legionowie. 

Uczniowie zebrali – 626 kg makulatury, 24 kg baterii, 3 kg plastikowych nakrętek.  

3 miejsce – Pani Beata Bek ze Szkoły Podstawowej w PZSiPS w Legionowie. 

Uczniowie zebrali – 389 kg makulatury, 28 kg baterii, 42 kg plastikowych nakrętek.  

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski pogratulował i podziękował za zaangażowanie 

wszystkim uczestnikom konkursu. 

3. Informacja o porządku obrad. 

 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował, że w dniu dzisiejszym 

wpłynęła na jego ręce autopoprawka do projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2019-2035. Autopoprawka zostanie omówiona w pkt 11 porządku 

obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozdanie nagród laureatom konkursu ekologicznego "Myśl globalnie działaj lokalnie/ 

segregujesz - zyskujesz". 

3. Informacja o porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

5. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

6. Rozpatrzenie Raportu o Stanie Powiatu Legionowskiego za 2018 rok. Debata nad 

raportem. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie. 



8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Legionowskiego za 2018 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok, 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2018 rok, 

c) informacja o stanie mienia Powiatu Legionowskiego, 

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Legionowskiego za 2018 rok, 

e) dyskusja. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium, 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie za 2018 rok, 

c) dyskusja. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 

22/III/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2019. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2019-2035. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w 

sprawie emisji obligacji komunalnych. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2022”. 

14. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu. 

15. Wolne wnioski i oświadczenia. 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec braku wniosków i uwag Przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

 Przewodniczący Rady Powiatu Leszek Smuniewski poinformował, że w okresie od 

30 maja do 26 czerwca 2019 r. wpłynęły: 

a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Legionowskiego za 2018 rok,  

b) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu w Legionowie za 2018 rok,  

c) uchwała Rady Powiatu Białobrzeskiego dot. stanowiska w sprawie realizacji obowiązków 

wynikających z art. 94 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. – Prawo farmaceutyczne - 

załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  

W tym miejscu Przewodniczący odczytał: 

a) pismo mieszkańców ul. Kozietulskiego w Legionowie z dnia 19 czerwca 2019 r. w sprawie 

wycinki drzew i krzewów na działce nr 16, obręb 55 w Legionowie,  

b) pismo Pana Tadeusza Grudziąża z dnia 27 czerwca 2019 r. – mieszkańca ul. 

Kozietulskiego w Legionowie w w/w sprawie.  

W związku z tym, że pisma są wielowątkowe Przewodniczący Rady Powiatu Leszek 

Smuniewski zaproponował przekazanie ich do Starosty Legionowskiego celem ustalenia 

właściwości organów w zakresie rozpatrywania poszczególnych wątków.  

Na kolejnej sesji Rady Powiatu nastąpi podjęcie decyzji w formie stosownej uchwały co do 

złożonych pism. 

Wobec braku sprzeciwu Przewodniczący uznał propozycję za zaakceptowaną.  



Następnie Przewodniczący zasygnalizował, zgodnie z sugestią kilku radnych, zmianę 

terminów sesji z ostatniego czwartku w miesiącu na ostatni poniedziałek w miesiącu o 

godz. 10.00. Dodał, że zmiana, pod warunkiem wyrażenia zgody przez radnych, mogłaby 

nastąpić od września br.  

Omówienie tego tematu Przewodniczący odłożył do punktu „Wolne wnioski i oświadczenia”. 

W tym miejscu o zabranie głosu poprosiła Przewodnicząca Zespołu Inicjatywy Lokalnej, 

Pani Stanisława Sar. Przewodniczący udzielił głosu z prośbą o syntetyczne przedstawienie 

sprawy. 

 Pani Stanisława Sar Przewodnicząca Zespołu Inicjatywy lokalnej, występująca w 

imieniu mieszkańców ul. Kozietulskiego w Legionowie, w odniesieniu do sprawy działki nr 

16 obręb 55 powiedziała, że mieszkańcy zmagają się od 5 lat z problemem aby na terenie 

działki utrzymać zieleń parkową. Następnie odczytała odpowiedź udzieloną przez Urząd 

Miasta Legionowo w 2000 roku na pytanie zadane przez męża Pani Sar o wskazanie 

właściciela w/w nieruchomości. Z pisma wynika, że właścicielem nieruchomości jest Skarb 

Państwa, a „władającym Gmina Miasta Legionowo”. Pani Stanisława Sar wyraziła swoje 

głębokie niezadowolenie, zarzuciła „odbijanie piłeczki” pomiędzy urzędami i „budowanie 

wspólnie z właścicielem Domu Opieki WIGOR wieży Babel”. 

 W tym miejscu Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski przerwał wypowiedź 

uznając, że nie odnosi się do treści złożonych pism. Następnie wyraził zgodę na 

uzupełnienie wypowiedzi, pod warunkiem nawiązania do treści pism. 

Kontynuując Pani Stanisława Sar powiedziała, że teren działki o której mowa stanowi 

miejsce historyczne dla mieszkańców ul. Kozietulskiego, a na dzień dzisiejszy miejsce jest 

zdewastowane i jak dodała „jest wybudowany dom, nabyty grunt, a nie ma w tym 

człowieczeństwa”. 

Przewodniczący stwierdził, że nie nastąpiło nawiązanie do pism w związku z czym nie 

dopuścił do głosu kolejnej osoby chcącej wypowiedzieć się w przedmiotowej sprawie. 

Następnie dodał, że „działamy zgodnie z prawem i w granicach prawa” i jeśli są dokumenty, 

które mogą wnieść coś nowego w sprawie, to proszę je dołączyć, a Rada Powiatu czy 

Starosta rozpatrzy je zgodnie z kompetencjami i właściwością.  

Przewodniczący zamknął dyskusję.   

5. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

 

 Sprawozdanie i informacje Starosty o pracach Zarządu między sesjami radni 

otrzymali za pośrednictwem programu do obsługi Rady – esesja. Sprawozdanie stanowi 

załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

W uzupełnieniu Starosta Legionowski Robert Wróbel powiedział, że: 

- 24 czerwca 2019 r. Zarząd Powiatu podpisał umowę z firmą AMAD na przebudowę i 

adaptację pomieszczeń w budynku NZOZ Legionowo Sp. z o.o. - tj.  rozbudowę  nowej 

klatki schodowej  oraz projekt zagospodarowania terenu. Budynek będzie przystosowany 

do potrzeb osób niepełnosprawnych jak również będzie spełniał wymogi ochrony 

przeciwpożarowej oraz wymagania zawarte w rozporządzeniach Ministra Zdrowia.  

- Centrum Integracji Społecznej pozyskało środki z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 

Społecznej w kwocie 100 tys. zł  na realizację projektu, którego beneficjentami będą 

uczestnicy warsztatów CIS. Projekt ma na celu przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu, 

tj. motywowanie do podjęcia pracy. 

- 13 czerwca 2019 r. Zarząd Powiatu podpisał porozumienie finansowe w sprawie 

szczegółowych warunków rozliczenia i przekazania środków finansowych na rozbudowę 

prawostronnego wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły na odcinku Jabłonna - Nowy Dwór 

Mazowiecki. Sygnatariuszami porozumienia są: Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody 



Polskie”, Powiat Legionowski, Powiat Nowodworski, Gmina Jabłonna, Gmina Wieliszew, 

Gmina Legionowo, Miasto Nowy Dwór Mazowiecki. Wartość projektu wynosi 1,5 mln zł. 

Kończąc swoją wypowiedź Starosta podziękował za pomoc wszystkim tym, którzy wspierali 

dążenie do podpisania porozumienia. 

 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski zaproponował przeniesienie ewentualnej dyskusji 

do punktu 15 porządku „Wolne wnioski”. 

 

6. Rozpatrzenie Raportu o Stanie Powiatu Legionowskiego za 2018 rok. Debata 

nad raportem. 

 

 Przewodniczący Rady Powiatu Leszek Smuniewski stwierdził, że nastąpiła 

historyczna chwila, bowiem Rada Powiatu w Legionowie, zobligowana przez nowe przepisy 

ustawy o samorządzie powiatowym, po raz pierwszy będzie rozpatrywała Raport o Stanie 

Powiatu Legionowskiego. O przedstawienie Raportu Przewodniczący poprosił Starostę 

Legionowskiego Roberta Wróbla. 

Raport o Stanie Powiatu Legionowskiego za 2018 rok Zarząd Powiatu przygotował i 

przedstawił radnym za pośrednictwem programu do obsługi Rady – esesja.  

Raport stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 

 Starosta Legionowski Robert Wróbel przedstawił Raport o Stanie Powiatu 

Legionowskiego w formie prezentacji multimedialnej. Wydruk z prezentacji stanowi 

załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 

Starosta Legionowski Robert Wróbel powiedział, że dokument stanowi podsumowanie 

pracy Zarządu i Rady Powiatu w 2018 r. w kontekście realizacji Strategii Rozwoju Powiatu 

Legionowskiego. 

Debata: 

 Radny Mirosław Kado powiedział, że cieszy się z budowy szpitala w Legionowie, 

jednak najlepiej byłoby go połączyć z NZOZ Legionowo, które stanowiłoby doskonałe 

zaplecze, a wspólnie tworzyłyby jeden kompleks. Odnosząc się do Raportu o Stanie Powiatu 

uznał, że dokument stanowi najlepsze źródło wiedzy na temat działalności Starostwa z 

punktu widzenia mieszkańca. 

 Radny Tomasz Talarski powiedział, że od dwóch lat radni otrzymują zdawkowe 

informacje na temat Lokalnej Organizacji Turystycznej, w związku z czym zapytał Starostę 

Legionowskiego jakie inicjatywy podejmowała organizacja w ciągu ostatniego roku i ile 

kosztowały? 

 Radna Anna Gajewska w imieniu Klubu Bezpartyjnych Samorządowców powiedziała, 

że Raport o Stanie Powiatu oceniają bardzo wysoko. Radna poprosiła Starostę 

Legionowskiego o podziękowanie pracownikom Starostwa, za wkład pracy, dzięki czemu 

Powiat jest dobrze odbierany przez mieszkańców. Ponadto radna Anna Gajewska 

oznajmiła, że Klub, który reprezentuje będzie głosował za udzieleniem Zarządowi Powiatu 

absolutorium. 

 Starosta Legionowski Robert Wróbel odniósł się do pytania radnego Tomasza 

Talarskiego i odpowiedział, że proces rejestracji LOT-u trwał długo ze względów 

proceduralnych. Obecnie na ukończeniu jest rozpatrywanie wniosków o granty. Starosta 

poprosił o przedstawienie szczegółowych informacji Naczelnika Wydziału Kultury i Promocji 

w Starostwie Powiatowym w Legionowie. 

 Naczelnik WKP Joanna Kajdanowicz powiedziała, że członkostwo w LOT kosztuje 

powiat legionowski 20 tys. zł rocznie. Procedura przystąpienia do organizacji jest 

skomplikowana, brakuje informacji jak prawidłowo wypełnić wniosek, drobny błąd 

powoduje zwrot wniosku. Przez ostatni rok udało się  zorganizować zaplecze 

administracyjne, stworzyć własne i założyć stronę internetową, przygotować regulaminy 

wymagane przez Statut LOT-u i ustawy, założyć fanpage na portalu społecznościowym 

Facebook i przygotować się do pozyskiwania środków zewnętrznych na działalność LOT-u. 

W 2019 r. LOT wziął udział w konkursie zorganizowanym przez LGD Zalew Zegrzyński na 

działania związane z promocją regionu. LOT złożył aplikację o grant, wniosek został 

pozytywnie zweryfikowany pod względem merytorycznym przez LGD Zalew Zegrzyński, w 



związku z czym na realizację projektu powinniśmy w przyszłym roku otrzymać 52 tys. zł. 

dofinansowania.  

Pani Joanna Kajdanowicz dodała, że od kwietnia tego roku wniosek znajduje się w  

Mazowieckiej  Jednostce Wdrażania Programów Unijnych, która dokonuje  sprawdzenia pod 

względem formalnym. Cały projekt wart jest ponad 76 tys. zł., a w ramach tego projektu 

będziemy promowali nasz region na największych targach turystycznych w Polsce, tj. World 

Travel Show oraz w mediach społecznościowych. Ponadto przygotowywane będą 

publikacje, a członkowie LOT, czyli poszczególne gminy będą miały możliwość 

zaprezentowania się podczas wspomnianych wydarzeń. 

 

 Przewodniczący Rady powitał po czym oddał głos przybyłemu na sesję Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Serock Panu Arturowi Borkowskiemu. 

 Pan  Artur Borkowski podziękował członkom Zarządu Powiatu za znakomitą 

współpracę w ubiegłym roku jak i latach poprzednich oraz bieżącą współpracę. 

Podziękował za zaangażowanie w organizowanych gminnych imprezach, za dofinansowanie 

transportu, za środki na utrzymanie dróg powiatowych, których utrzymanie na mocy 

porozumienia zlecone zostało gminie oraz wiele inicjatyw, „które są niewymierne 

finansowo, a powiat w nich istnieje”.  

Pan  Artur Borkowski zadeklarował ze swojej strony chęć dalszej współpracy po czym z 

pozycji byłego Sekretarza Powiatu podziękował Zarządowi Powiatu za ubiegłoroczne 

działania. Podziękowania złożył również tym wszystkim, przy udziale których było to 

możliwe: naczelnikom i pracownikom starostwa, kierownikom jednostek. Szczególnie 

podziękowania za wiele lat współpracy, zaufanie i zrozumienie   Pan Artur Borkowski złożył 

Staroście Legionowskiemu Panu Robertowi Wróblowi. Gratulacje złożył swojemu następcy 

Panu Pawłowi Trawkowskiemu a Pani Dorocie Łyszkowskiej, Skarbnikowi Powiatu 

podziękował za współpracę i pogratulował osiągnięcie bardzo dobrych wyników 

finansowych powiatu. 

 

 Przewodniczący Rady dla formalności przypomniał, że w debacie nad Raportem o 

Stanie Powiatu Legionowskiego za 2018 mogli zabierać również głos mieszkańcy powiatu. 

W przypadku powiatu legionowskiego, który jest powiatem liczącym ponad 100 tys. 

mieszkańców, mieszkaniec, który chciałby zabrać głos powinien złożyć do 

Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie poparte podpisami co najmniej 300 osób. Nie 

wpłynęło żadne zgłoszenie. 

Przewodniczący zachęcił radnych, by jak najszerzej wśród swoich wyborców 

rozpropagowali raport o Stanie Powiatu Legionowskiego. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie. 

 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że podjęcie w/w uchwały jest konsekwencja 

debaty nad Raportem o Stanie Powiatu Legionowskiego za 2018. 

W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie. 

Wyniki głosowania 

Za: 19, przeciw: 0, wstrzymało się: 3, nie głosowało: 1, nieobecni: 0. 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (W), Agnieszka Borkowska (Z), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (W), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (NIE GŁOSOWAŁ(A), 

Robert Wróbel (Z), Michał Kobrzyński (Z), Tomasz Talarski (W), Jacek Szczepański (Z), 

Mariusz Śledziewski (Z). 



 

Uchwała Nr  58/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu w Legionowie została podjęta i stanowi złącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Powiatu Legionowskiego za 2018 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok, 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok Zarząd Powiatu przygotował i przedstawił 

radnym za pośrednictwem programu do obsługi Rady – esesja.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok  stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

W formie prezentacji multimedialnej Skarbnik Powiatu Dorota Łyszkowska  przedstawiła 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok, a Starosta Robert Wróbel omówił 

inwestycje realizowane w 2018 roku. 

Wydruk z prezentacji stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2018 rok, 

c) informacja o stanie mienia Powiatu Legionowskiego, 

 

Sprawozdanie finansowe za 2018 rok oraz informacje o stanie mienia Powiatu 

Legionowskiego za 2018 rok Zarząd Powiatu przygotował i przedstawił radnym za 

pośrednictwem programu do obsługi Rady – esesja.  

Powyższe sprawozdania omówiła Pani Dorota Łyszkowska, Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2018 rok, 

 Wiceprzewodniczący Rady Przemysław Cichocki odczytał sentencję uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 5 czerwca 2019 roku 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2018 rok (Uchwała Nr 

Wa.153.2019  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

 

e) dyskusja.  

 

Nie zgłoszono pytań i uwag  w kwestii przedłożonych sprawozdań w związku z czym 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Legionowskiego za 2018 rok. 

 

Wyniki głosowania 

Za: 21, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, nie głosowało: 0, nieobecni: 2. 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 



Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (Z), Agnieszka Borkowska (Z), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (Z), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (N), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z). 

 

Uchwała nr  59/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Legionowskiego za 2018 rok została podjęta i stanowi złącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania 

budżetu za 2018 rok. 

 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o 

udzielenie absolutorium, 

 

 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej w 

sprawie wniosku o udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

w 2018 roku (załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Talarski odnosząc się do wykonania 

budżetu w zakresie wydatków majątkowych, wyraził nadzieję, że w przyszłym roku nie  

powtórzy się sytuacja, która ma miejsce co najmniej od dwóch lat, że wydatki majątkowe 

wynoszą ponad 60%, że będą one zdecydowanie wyższe. 

 Radny Janusz Majewski w imieniu radnych Klubu PiS podziękował członkom 

poprzedniego jak i obecnego Zarządu Powiatu, Pani Dorocie Łyszkowskej - Skarbnikowi 

Powiatu za wykonanie budżetu, dodając, że Klub PiS będzie głosował za udzieleniem 

absolutorium. 

 Radna Anna Gajewska powiedziała, że klub Bezpartyjnych Samorządowców będzie 

głosował za udzieleniem absolutorium Zarządowi Powiatu, dodając, że tak naprawdę  

absolutorium należy się dwóm Zarządom poprzedniemu i obecnemu. 

Radna powiedziała, że bardzo spodobały jej się słowa Starosty Roberta Wróbla, który 

powiedział, że nie patrząc na wskaźniki Zarząd Powiatu podejmował odważne decyzje, co 

przyniosło powiatowi duże oszczędności. 

Kończąc wypowiedź radna  Anna Gajewska w imieniu Klubu podziękowała pracownikom 

Starostwa, którzy realizują wyznaczone przez Zarząd zadania. 

 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie w 

sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie za 2018 rok, 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Przemysław Cichocki odczytał sentencję uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 5 czerwca 2019 roku 

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie za 2018 rok (uchwała nr 

Wa.212.2019 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 

 

c) dyskusja. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Kado odnosząc się do zmian w ustawie o 

samorządzie powiatowym powiedział, że o ile wprowadzenie Raportu o stanie powiatu 

uważa za bardzo dobry pomysł o tyle nie rozumie idei wprowadzenia wotum zaufania dla 

Zarządu Powiatu. Radny powiedział, że należy zadać pytanie jaki będzie efekt jeśli Rada 

zagłosuje za udzieleniem wotum zaufania dla Zarządu za rok poprzedni i nagle okaże się, 



że Rada nie podejmie uchwały o udzielenia absolutorium za rok poprzedni. Może ktoś 

wyjaśni „kto to wymyślił?”, jaki jest sens wprowadzenia podwójnego głosowania? 

 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski powiedział, że odpowiedź jest prosta - 

ustawodawca. 

 Radny Zbigniew Garbaczewski zwracając się do radnego Mirosława Kado powiedział, 

że „być może Zarząd Powiatu nie był pewny czy go popierają radni i poprosił o wotum 

zaufania”. Dalej radny powiedział, że nie ma żadnych zastrzeżeń dotyczących  budżetu od 

strony „matematyki”,  Pani Skarbnik wszystkie dane budżetowe w czytelny sposób 

przedstawia radnym pokazując odpowiednie slajdy. Radny wyraził uznanie dla działań 

Zarządu związanego z  pracą Starostwa, przede wszystkim w zakresie pracy Biura Obsługi 

Mieszkańców,  natomiast co do wykonania budżetu radny zgłosił uwagę odnośnie nadwyżki 

budżetowej, która w samorządzie nie stanowi dobrego wyniku, bowiem „samorząd nie jest 

od kumulowania zysków tylko od wydatkowania środków, które posiada na inwestycje”. 

Zdaniem radnego wykonanie budżetu nie jest tak dynamiczne jak założenia budżetowe. 

Radny dodał, że podobnie wygląda sprawa budżetu na 2019 rok, którego założenia są 

dynamiczne i ma nadzieje, że równie dynamiczne będzie jego wykonanie. 

W dalszej wypowiedzi radny odniósł się do inwestycji, których być może jest zbyt mało 

przygotowywanych, powiedział, że rozumie, że na realizację niektórych trudno jest wyłonić 

wykonawcę, a przetargi są wielokrotnie powtarzane, apelując jednocześnie, by inwestycje 

przygotowywać tak, by „nie generować zysków”.   

Radny powiedział, że Klub Koalicji Obywatelskiej nie wprowadza dyscypliny w głosowaniu  

i każdy będzie głosował według własnych przemyśleń i sumienia. 

 Radna Agnieszka Borkowska w imieniu Klubu Porozumienie Samorządowe 

powiedziała, że członkowie klubu po przenalizowaniu założeń i wykonania budżetu, po 

wysłuchaniu informacji Pani Skarbnik i Starosty będą głosowali za udzieleniem 

absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 Wicestarosta Konrad Michalski odnosząc się do wypowiedzi radnego Mirosława Kado 

powiedział, że zapewne ustawodawca wprowadzając wotum zaufania, które brzmi dumnie  

chciał, żeby z jednej strony wotum zaufania wyrażone było przez Radę w jasny sposób, z 

drugiej strony udzielenie absolutorium odnosi się do bardziej technicznej strony- 

wykonania budżetu.  

 Starosta Robert Wróbel odnosząc się do wykonania wydatków majątkowych, 

powiedział, że Zarząd Powiatu podjął świadomą decyzję żeby nie regulować budżetu  z 

końcem roku. Zdjęcie inwestycji, których nie udało się zrealizować w danym roku ze 

względu na ocenę nieracjonalności kosztów, zmieniłoby dane procentowe, jednak ważne 

jest to co rzeczywiście jest realizowane. 

 Przewodniczący Rady powiedział, że nieudzielenie wotum zaufania czy nieudzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu skutkowałoby głosowaniem nad odwołaniem Zarządu, 

natomiast należy pamiętać, że wotum zaufania związane było z raportem o stanie powiatu, 

co obejmuje znacznie większy obszar niż  absolutorium z wykonania budżetu za rok 

poprzedni. Zdaniem Przewodniczącego jest to logiczne i „szersze spojrzenie związane z  

pojawieniem się samego raportu oraz oceną tego raportu, czy ocena działań władzy 

wykonawczej w postaci udzielenia wotum zaufania”.  

Nawiązując do kwestii „nie wykonania budżetu w satysfakcjonującej części planu wydatków 

majątkowych” Przewodniczący powiedział, że „zarządzanie środkami publicznymi związane 

jest z ogromną odpowiedzialnością i uniknięcie nieracjonalnego i niegospodarnego 

wydatkowania tychże środków jest absolutnie uzasadnione w momencie, kiedy nawet grozi 

zarzut niezrealizowania planu”.    Zdaniem Przewodniczącego Rady mieszkańcy rozumieją 

to, że plan został niezrealizowany. Przewodniczący powiedział, że przyłącza się do głosów, 

które popierały odważne decyzje Zarządu.  

 Radny Tomasz Talarski mówiąc o realizacji planu wydatków majątkowych pod 

względem gospodarności i racjonalności, stwierdził, że w roku ubiegłym były inwestycje, 

które członkowie Komisji Rozwoju zgłaszali do zdjęcia z planu z uwagi na dwukrotne 

przekroczenie wysokości kosztorysowych,  jednak z uwagi na kwestie wizerunkowe  przed 

wyborami zostały zrealizowane. Trudno jednak dyskutować jeśli weźmie się pod uwagę 

bezpieczeństwo mieszkańców. 



 Radny Mirosław Kado powiedział, że od lat mamy budżet, który w ciągu roku jest 

wielokrotnie nowelizowany i praktycznie zawsze jest zwiększany bowiem przybywa 

inwestycji.  

Radny powiedział, że proponuje by nie opierać się na statystyce, a mówiąc o realizacji brać 

pod uwagę plan pierwotny budżetu i w stosunku do niego szacować wydatki i oceniać 

wykonanie. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i  

przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Wyniki głosowania 

Za: 20, przeciw: 0, wstrzymało się: 2, nie głosowało: 0, nieobecni: 1. 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (W), Agnieszka Borkowska (Z), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (W), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z). 

Uchwała nr 60/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Legionowie z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok została podjęta 

i stanowi złącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady pogratulował członkom Zarządu Powiatu i ogłosił 15 minut przerwy. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 22/III/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 24 stycznia 2019 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2019. 

 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła Pani Dorota Łyszkowska, Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania dodając, że projekt w/w uchwały 

był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej i uzyskał pozytywną opinię. 

 Wiceprzewodniczący Rady Przemysław Cichocki zachęcił radnych do poparcia 

proponowanych  zmian, zwłaszcza w zakresie zwiększenia środków na przebudowę 

lewoskrętu z ul. Sobieskiego w ul. Warszawską  w Legionowie, by jak najszybciej można 

było wyłonić wykonawcę i zrealizować inwestycję,  o co wnoszą mieszkańcy. 

 Radna Aleksandra Bednarek zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie na jakie cele 

przeznaczone zostaną środki, które Zarząd Powiatu proponuje  zwiększyć na działalność 

PIK w Legionowie dodając, że kwestia rozdysponowania środków w wysokości 100 tys. zł.  

przez PIK nie została omówiona na posiedzeniu komisji. 

 Radny Grzegorz Kubalski powiedział, że z ramienia Zarządu Powiatu nadzoruje 

działalność PIK, dlatego też udzieli wyjaśnień, na co Dyrektor PIK Pani Ewa Listkowska 

zamierza wydatkować  środki. Kwota 65 tys. zł.  wynika z nieprzewidzianych wydatków 

bądź braku wpływów w stosunku do planu. Na zwiększenie skali działalności przeznaczona 

zostanie kwota 35 tys. zł. 

Zwiększenie  środków o 65 tys. zł związane jest z tym, że budżet PIK planowany był przy 

założeniu dotychczasowych zasad współpracy pomiędzy poszczególnymi  jednostkami 



samorządu terytorialnego w szczególności między gminami a powiatem. W tym roku 

miasto Legionowo po raz pierwszy od lat odmówiło dofinansowania cyklu „Kino otwarte”, 

co  sktkowało  brakiem 20 tys. zł. w stosunku do pierwotnego planu z przeznaczeniem na 

tą działalność. Oficjalnym wytłumaczeniem odmowy dofinasowania była konieczność 

poniesienia znacznych kosztów na obchody jubileuszu 100 lecia nazwy Miasto Legionowo. 

7 tys. zł. zostało dodatkowo skonsumowane w stosunku do pierwotnego planu w związku 

z prośbą byłej Pani Dyrektor na zorganizowanie imprezy z okazji 5 lecia działalności  PIK. 

Kwota 30 tys. zł. związana jest z nieprzewidzianymi wydatkami płacowymi, bowiem prawie 

20 tys. zł. wyniosła wypłata ekwiwalentów urlopowych za niewykorzystany urlop 

wypoczynkowy, a 10 tys.  zł potrzebne jest na nie uwzględnione w planie wydatków 

nagrody jubileuszowe wynikające z przepisów prawa dla pracowników instytucji kultury.   

Wg. stanu na obecną chwilę 6 tys. zł., a biorąc pod uwagę zmianę dynamiki cen 8 tys. zł.  

wyniesie utrzymanie budynku i mediów siedziby PIK. Najprawdopodobniej koszty te 

wzrosną ponieważ stawki czynszu płacone do UM Legionowo wzrosną o  około 67%, o 60% 

wzrosną opłaty za gospodarowanie opłatami, o 35% wzrosną ceny prądu, o 20% wzrosną 

opłaty za telefon i internet a  o 5% wzrosną ceny za ogrzewanie. 

Wyżej wymienione pozycje łącznie wynoszą około 65 tys. zł. i są niezależne od skali 

działania PIK. Zwiększenie środków o 35 tys. zł. związane jest z proponowanym wzrostem 

zakresu działalności PIK. 

 Pani Ewa Listkowska, Dyrektor Powiatowej Instytucji Kultury w Legionowie 

poinformowała zebranych, że wzrost kosztów związanych z działalnością PIK  wynika ze 

wzrostu kosztów utrzymania o czym mówił przedmówca oraz szerszej oferty  kulturalnej 

skierowanej  do większej ilości  mieszkańców, jaką zaplanowała nowo powołana w lutym 

br. dyrektor PIK.   

Pani Dyrektor poinformowała zebranych, że zamierza między innymi zorganizować: 

-  wspólną akcję ze wszystkimi gminami powiatu legionowskiego  „Wędrujące czytanie” - 

czytanie w plenerze. W ramach tego cyklu, który trwałby do połowy września odbywały by 

się również gry, zabawy, animacje i quizy literackie, co poskutkowałoby wzrostem 

czytelnictwa wśród dzieci, 

-   letnią odsłonę kina otwartego, w tym pokazanie filmu „Rejs” na statku. Najpierw odbyłby 

się rejs statkiem,  podczas którego odbywałyby się działania animacyjne związane z 

tematyką filmu. Po zacumowaniu statku w Serocku odbyłaby się projekcja filmu, po którym 

nastąpiłoby spotkanie z aktorami biorącymi udział w tej produkcji, 

- przedstawienia teatralne dla najmłodszych, organizowane co miesiąc w różnych 

ośrodkach kulturalnych poszczególnych gmin powiatu legionowskiego, 

- pokazanie spektaklu  muzycznego stworzonego przez młodzież Stołecznego Centrum 

Edukacji Kulturalnej  w Warszawie nawiązujące do obchodów roku Moniuszki, 

- kontynuowanie cyklu wystaw twórców, artystów, plastyków z terenu powiatu 

legionowskiego, którzy współpracują z  Galerią Sztuki na Prostej, 

-  kontynuowanie  projekcji filmów w Kinie Otwartym na terenie poszczególnych gmin 

powiatu legionowskiego. 

Ponadto PIK planuje prowadzenie działań, które mają za zadania  wzmocnienie edukacji 

kulturalnej dzieci i młodzieży. 

 Pan Sylwester Sokolnicki Członek Zarządu Powiatu Legionowskiego  nawiązując do 

wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Przemysława Cichockiego  odnośnie przebudowy 

lewoskrętu z ul. Sobieskiego w ul. Warszawską  w Legionowie, powiedział, że Zarząd ma 

świadomość jak istotna dla mieszkańców jest ta  inwestycja, że należy brać pod uwagę 

racjonalność wydatków i że na dzień dzisiejszy „jesteśmy gotowi do wykonania tej 

inwestycji ponieważ jest otwarty przetarg”.  

Jeśli w dniu dzisiejszym Rada podejmie w/w uchwałę, Zarząd Powiatu  podejmie 

odpowiednie decyzje i w ciągu 6 tygodni firma jest w stanie zrealizować przedmiotową 

inwestycję. 

 Radny Tomasz Talarski powiedział, że jako pracownik instytucji kultury, zawsze 

będzie wspierał kulturę, ale pismo Pani Dyrektor, z którym na posiedzeniu komisji zapoznali 

się radni było tak ogólnie sformułowane, że  radni nie wiedzieli na jakie cele wspomniane 

100 tys. zł. ma być przeznaczone. Gdyby w piśmie zawarte zostały informacje, które teraz 



przekazane zostały radnym, nie byłoby problemu i członkowie komisji zaaprobowali by 

konieczność zwiększenia środków. 

W swojej wypowiedzi radny powiedział również o obowiązujących standardach, innych w 

powiecie i innych w gminie, argumentując, że  Prezydent Legionowa w ogóle nie przyjąłby 

tak przygotowanego pisma. 

Radny Tomasz Talarski powiedział, że radni oczekują na pismo Pani Dyrektor, w którym 

szczegółowo opisze jakie środki i na jakie zadania  powinny być zwiększone.  

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski stwierdził, ze każda jednostka samorządu jest 

suwerenna i nie zawsze stosowanie porównań jest trafne i zasadne.  

W dalszej kolejności Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Kado   i radna Aleksandra 

Bednarek odnieśli się do słów radnego Tomasza Talarskiego odnośnie obowiązujących 

standardów, przyznając rację, że standardy wszędzie powinny być takie same i że ze 

względu dobro finansów powiatu pismo powinno być uszczegółowione. 

 Na pytanie Przewodniczącego Rady, który to przetarg został ogłoszony na 

przebudowę lewoskrętu z ul. Sobieskiego w ul. Warszawską  w Legionowie, Pan Sylwester 

Sokolnicki odpowiedział, że 8 albo 9, dodając, że najniższa kwota wynosiła 450 tys. zł. 

obecnie ostatnia oferta złożona została na kwotę 349 tys. zł. 

 Radny Grzegorz Kubalski powiedział, że pewne dane powinny być jasno określone i 

że nie ma przeszkód, by dane te zostały radnym przekazane, choć alokacja środków na 

imprezy kulturalne mogłaby być przedstawiona zbiorczo. 

 Radny Tomasz Talarski zapytał, kto do tej pory realizował obowiązki koronera w 

powiecie legionowskim? 

 Radny Grzegorz Kubalski odpowiedział, że do ubiegłego roku nikt nie realizował tych 

obowiązków. Jest to zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej, na które powinna 

być przyznana dotacja ze środków z budżetu państwa. Budżet państwa konsekwentnie 

odmawiał przyznania dotacji w związku z czym nie były wyznaczane osoby do pełnienia tej 

funkcji. Dotychczas stosowana metoda stwierdzania zgonu przez lekarzy POZ bądź Nocnej 

i świątecznej Pomocy Lekarskiej  „zaczęła się wyczerpywać” między innymi dlatego, że 

Ministerstwo Zdrowia zaczęło intensyfikować działalność zniechęcającą lekarzy do 

wystawiania aktów zgonów, w przypadkach gdy zmarły nie był bezpośrednio pod ich 

opieką, nawet do pisemnego wskazanie, że przybyłe na wezwanie zespoły pogotowia 

ratunkowego, po stwierdzeniu, że chory właśnie zmarł,  nie powinny wystawiać aktu zgonu, 

bo  nie jest to już ich zadanie. 

Powyższe spowodowało, że w tym roku Zarząd Powiatu musiał podjąć działania zmierzające 

do wyznaczenia koronera. 

Zarząd Powiatu na koniec roku zwróci się do budżetu państwa o zwrot całorocznych 

kosztów pokrywających działalność koronera. W przypadku odmowy Zarząd zdecyduje się 

na wejście na drogę sporu cywilnego ze Skarbem Państwa na pokrycie kosztów zadania, 

które nie zostało w sposób zgodny z przepisami prawa pokryte ze środków budżetu 

państwa. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 

22/III/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2019. 

 

Wyniki głosowania 

Za: 21, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, nie głosowało: 0, nieobecni: 2. 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (Z), Agnieszka Borkowska (N), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (Z), Zenon Durka (Z), Piotr 



Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z). 

 

Uchwała nr 61/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 22/III/2019 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2019 została podjęta i stanowi złącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu.  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2019-2035. 

 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że do projektu w/w uchwały Zarząd Powiatu 

wniósł autopoprawkę (załącznik nr 17 do niniejszego protokołu) dodając, że projekt w/w 

uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej i uzyskał pozytywną opinię. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła Pani Dorota Łyszkowska, Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2019-2035. 

 

Wyniki głosowania 

 

Za: 21, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, nie głosowało: 0, nieobecni: 2. 

 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (Z), Agnieszka Borkowska (N), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (Z), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z). 

 

Uchwała nr 62/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2019-2035 

została podjęta i stanowi złącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła Pani Dorota Łyszkowska, Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący Rady 

przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

emisji obligacji komunalnych. 



 

Wyniki głosowania 

 

Za: 21, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, nie głosowało: 0, nieobecni: 2. 

 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

 Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (Z), Agnieszka Borkowska (N), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (Z), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z).  

 

Uchwała nr 63/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

emisji obligacji komunalnych została podjęta i stanowi złącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu.  

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

przyjęcia „Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2022”. 

 

 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował radnych, że poprzedni 

Powiatowy Program Opieki nad Zabytkami zakończył się w 2018 roku, a zgodnie z ustawą 

o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami Rada powiatu zobligowana jest do przyjęcia 

Programu na kolejne 4 lata, przygotowanie którego zlecone zostało zewnętrznej firmie. 

Program zaopiniowany został przez radnego Jacka Szczepańskiego, który jest osobą 

kompetentną i właściwą do przedstawienia uwag i sugestii, a które zostały uwzględnione. 

 Radny Jacek Szczepański powiedział, że miał przyjemność konsultować Program 

dodając, że przygotowany dokument analizowany był wieloaspektowo przez historyków, 

regionalistów skupionych między innymi w Nieporęckim  Stowarzyszeniu Historycznym, 

Towarzystwie Przyjaciół Legionowa a także pracowników Muzeum Historycznego w 

Legionowie. Radny powiedział, że Program ten znacząco różni się od poprzedniego, 

oczywiście na korzyść bowiem autorzy dokumentu sięgnęli do Gminnych Programów Opieki 

nad Zabytkami, do gminnych ewidencji zabytków oraz uwzględnili najnowsze dane 

historyczne, np. to, że geneza Nieporętu uległa przesunięciu, ponieważ archeolog odkrył 

cmentarzysko szkieletowe z przełomu XI -XII wieku. Autorzy uwzględnili również 

najnowsze wpisy do rejestru zabytków, np.  fort w Dębem- wpisany w styczniu 2017 roku 

czy holownik tylno kołowy „Ziemowit” z 1907 roku znajdujący się w porcie w Nieporęcie. 

W dokumencie znalazły się również zjawiska z zakresu działań instytucji, które kreują 

przestrzeń historyczną np. informacje o Izbie Pamięci i Tradycji Rybackiej w Serocku czy 

Nieporęckie Stowarzyszenie Historyczne.  

Radny Jacek Szczepański podziękował wszystkim tym, z którymi współpracował na bieżąco 

podczas tworzenia Programu oraz, że  mógł konsultować Program. 

Starosta Robert Wróbel podziękował Panu Jackowi Szczepańskiemu  za wsparcie i pomoc 

przy tworzeniu Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami. 

W związku z brakiem uwag i pytań Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 

głosowania. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2022”. 

Wyniki głosowania 

Za: 20, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, nie głosowało: 0, nieobecni: 3. 



Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (Z), Agnieszka Borkowska (N), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (Z), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (N), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z). 

Uchwała Nr 64/VIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

Programu Opieki nad Zabytkami na lata 2019-2022” została podjęta i stanowi złącznik nr 

20 do niniejszego protokołu.  

 

14. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią 

protokołu, bowiem jak wynika z zapisów Statutu Powiatu został on zamieszczony w 

programie e-sesja na 7 dni przed obradami. Zgodnie ze statutem uczestnicy obrad mogą 

zgłaszać poprawki do protokołu najpóźniej 3 dni przed sesją - nie zgłoszono uwag do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu. 

 

Wyniki głosowania 

 

Za: 21, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, nie głosowało: 0, nieobecni: 2. 

 

Wyniki imienne (Z - za, P - przeciw, W - wstrzymali się, N - nieobecni): 

Mirosław Kado (Z), Aleksandra Bednarek (Z), Agnieszka Borkowska (N), Przemysław 

Cichocki (Z), Anna Gajewska (Z), Zbigniew Garbaczewski (Z), Zenon Durka (Z), Piotr 

Choroś (Z), Izabela Kownacka (Z), Grzegorz Kubalski (Z), Zenon Kuska (Z), Janusz 

Majewski (Z), Konrad Michalski (Z), Artur Stankiewicz (Z), Leszek Smuniewski (Z), 

Sylwester Sokolnicki (Z), Agnieszka Powała (Z), Grzegorz Zbroch (Z), Robert Wróbel (Z), 

Michał Kobrzyński (N), Tomasz Talarski (Z), Jacek Szczepański (Z), Mariusz Śledziewski 

(Z). 

 

15. Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

 Przewodniczący Rady powrócił do tematu zmiany terminów sesji z ostatniego 

czwartku w miesiącu na ostatni poniedziałek w miesiącu o godz. 10.00 pytając, czy są w 

tej kwestii uwagi i sugestie. 

 Radny Mirosław Kado powiedział, że „mi nie pasuje ale się zgadzam”. Następnie 

radny powiedział, że jeśli sesje będą odbywały się w poniedziałki, na wnoszenie uwag do 

protokołów radnym pozostanie: sobota, niedziela, poniedziałek, przy czym w soboty i 

niedziele Starostwo nie pracuje. Radny zaproponował, by wydłużyć termin do  5 dni. 

 Przewodniczący Rady sprostował, że zapis brzmi „najpóźniej 3 dni przed sesją”, ale 

uwagi mogą być wnoszone wcześniej, nawet 7 dni przed sesja ponieważ radni otrzymują 

protokół na 7 dni przed sesją. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w dzisiejszych obradach towarzyszyła nam 

Pani mec. Edyta Frątczak-Szatkowska, która reprezentuje Kancelarię  mec. Nieściora. 

 Pani Joanna Kajdanowicz Naczelnik  Wydziału Kultury i Promocji poinformowała 

zebranych, że publikacja, którą radni otrzymali  w dniu dzisiejszym dotyczy konferencji 

"Forum dla Zalewu - wykorzystanie potencjału turystycznego Jeziora Zegrzyńskiego", którą  



Powiat Legionowski, przy wsparciu środków pochodzących z Województwa Mazowieckiego, 

zorganizował 12 czerwca br.  

 Pani Naczelnik zachęciła do obejrzenia filmu promocyjnego do tego projektu na 

kanale Powiat Legionowski na youtube oraz podziękowała pracownikom Starostwa, którzy 

włączyli się w realizację projektu. 

Pani Joanna Kajdanowicz podziękowała również członkom Zarządu Powiatu, którzy również 

byli twarzą filmu promującego nasz region. 

 Przewodniczący Rady dołączył się do podziękowań. 

 

16. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Obrady VIII Sesji zwyczajnej VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie zamknął 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie – Leszek Smuniewski. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu w Legionowie 

  

Przygotował(a): Karolina Chrobot 

                       Małgorzata Storm 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


